

Curriculum UX/UI Design & AI



Full-time: 16 weeks / 4 month

DE & EN

Berlin or remote

Become a UX/UI Designer – your entry into user-centered design and digital innovation.

Kickstart your journey into the world of UX/UI design with our hands-on bootcamp. You'll learn to design intuitive interfaces, develop user-centered products, and create design solutions with real added value.

From the fundamentals of UX research and wireframes to high-fidelity prototypes, you'll work on real-world projects that optimally prepare you for your professional career. Our experienced coaches will provide you with personalized support – regardless of whether you come from a creative, technical, or completely different background. With hands-on projects, teamwork, and the possibility of funding through an educational voucher, you'll lay the foundation for your future in one of the most exciting fields of the digital world.

Future jobs for you:

- **UX/UI Designer**
- **User Interface Engineer**
- **UX Researcher**

Annual salary: €39,000 – €62,000

The curricula presented here are intended as an exemplary guide to course content. Adjustments to the content and schedule are possible from didactic and organizational perspectives reasons as well as to adapt to the state of the art and current requirements of the labor market expressly remain reserved, without thereby impairing the character of the course and the overall quality of its content.

Tech Stacks

Design Foundations & Ethics

- Design Foundations & Ethics
- User Centered Design (UCD)
- Design Thinking
- Design Process
- Double Diamond
- Agile Methodology
- UX UI Usability
- Ethical Design & Sustainability
- Dark Patterns
- Inclusive Design
- WCAG & W3C Guidelines

Strategic Research & Discovery

- User Research & Data Synthesis
- Competitor Audits
- Problem Framing & HMW Statements
- Requirements Management & Engineering
- Documentation & Databasing

User Experience Design

- Information Architecture
- Card Sorting
- User Personas
- User Flows & User Stories
- User Journeys
- UX Laws
- UX Storytelling
- UX Writing
- Heuristic Evaluation
- Usability Testing

User Interface Design

- Visual Hierarchy
- Color Theory
- Typography
- Iconography
- Grids & Layouts
- Gestalt Principles
- Responsive Design
- Micro-interactions
- High-Fidelity Prototyping

Design Systems & Scalability

- Design Principles
- Elements of a Design System
- Designing a Design System
- Component-based Thinking
- Component Libraries

Design & Development Collaboration

- Collaboration with Web-Dev
- Development Handoff

AI Integration

- AI Fundamentals
- Prompt Design
- FigJam AI
- AI Risks & Risk Mitigation
- Developing a Research Brain
- ChatGPT

Tooling & Workflow

- Figma
- FigJam
- Excalidraw
- Notion
- Discord
- Maze
- File Hygiene

Professional Readiness

- Time & Stress Management
- Project Workflows
- Portfolio Development
- Case Studies
- Peer-Driven Review Methods
- Soft Skills
- Presentation Skills

Soft Skills Development

Attention to Detail

Communication

Ownership

Storytelling

Resilience

Stakeholder Management

Research Skills

Curiosity

Time Management

Problem Solving

Teamwork

Creativity

Adaptability

Analytical Thinking

Practical Project

Implementation of acquired knowledge in a real-life scenario.

Supported Job Search

Our career team of 4 coaches actively run the Career Compass program that train and support job searches, and we organize regularly masterclasses and events with industry experts.

UX/UI Design & AI – the Job Engine since 2026

Why now is the ideal time for further training

1 Why UX/UI Design is an important domain in the market?

Despite market evolution, UX/UI remains high-demand. A 2026 Figma survey indicates 82% of design leaders report stable or increased hiring, with significant growth in specialised roles.

In Germany alone, hundreds of active UX and Product Designer roles are listed across diverse industries. To stay competitive, designers must now integrate UX fundamentals with AI literacy and product thinking.

2 Why companies are looking for UX/UI Experts?

1. High Demand: With 70% of companies planning to hire in 2026, senior and generalist roles are in greatest demand (NNGroup, UX Design Institute).

2.The "AI-Augmented" Advantage: Our 17-week curriculum emphasizes the highly employable blend of UX fundamentals, product thinking, and AI literacy.

3. Regulatory Mandates: The European Accessibility Act (2025) and EU AI Act (2026) mandate professional UX oversight, prioritizing versatile designers with strong portfolios over specialists.

3 Market Growth (Job postings in Germany)

Technology	Job Postings DE	Avg Salary
UX Designer	~401	€46,500– €67,420
UI/UX Designer	~250–300	€45,900– €61,250
Product Designer (UX/UI)	~208	€51,775– €69,250
UX Researcher	~36	€52,875– €71,000
AI UX / Conversational Designer	~50–80	€60,000– €85,000 (est.)

Why our Design OS: AI Workflows for UXUI Designers Program is essential?

Since February 2025, German companies are legally required under the EU AI Act to ensure employees working with AI have verifiable AI competencies — and must be able to prove it. Our program providing structured, demonstrable AI design skills that satisfy this requirement from day one.

90% of designers are experimenting with AI, but only 10% have fully integrated it into their workflow . Our six-week programme bridges that gap, taking participants from AI literacy and prompt engineering to building a personal AI-powered Design OS and delivering a user-tested product with a portfolio-ready case study. Graduates leave with practical AI expertise and a professional tool they can use throughout their careers.

Experienced UX Designers in Germany average €67,122 — significantly above the entry-level average of €43,500. AI specialisation is the clearest path to that premium. Our programme is AZAV-certified and eligible for Bildungsgutschein funding, making the career step financially accessible.

Sources & References

[UX Job Market Report 2026](#)
[State of UX 2026 – Nielsen Norman Group](#)
[Glassdoor UX Designer Germany](#)
[Glassdoor UI/UX Designer Germany](#)
[Glassdoor UX Researcher Germany](#)
[European Accessibility Act](#)
[Live market data – LinkedIn Germany](#)

Curriculum UX/UI Design & KI



Vollzeit: 16 Wochen / 4 Monate

DE & EN Berlin oder remote

Werde UX/UI Designer*in – dein Einstieg in nutzerzentriertes Design und digitale Innovation.

Starte mit unserem praxisnahen Bootcamp in die Welt des UX/UI Designs. Du lernst, intuitive Interfaces zu gestalten, nutzerzentrierte Produkte zu entwickeln und Designlösungen mit echtem Mehrwert zu schaffen.

Von den Grundlagen über UX Research und Wireframes bis zu High-Fidelity-Prototypen arbeitest du an realen Projekten, die dich optimal auf den Berufsalltag vorbereiten. Unsere erfahrenen Coaches begleiten dich persönlich – egal, ob du aus einem kreativen, technischen oder ganz anderen Bereich kommst. Mit praxisnahen Projekten, Teamarbeit und der Möglichkeit zur Förderung über einen Bildungsgutschein legst du den Grundstein für deine Zukunft in einem der spannendsten Felder der Digitalwelt.

Zukunftsjobs für dich:

- › UX/UI Designer
- › User Interface Engineer
- › UX Researcher

Jahresgehalt: 39.000 – 62.000 €

Die hier vorgestellten Lehrpläne sind als beispielhafte Orientierung für die Kursinhalte gedacht. Anpassungen der Inhalte und des Zeitplans aus didaktischen und organisatorischen Gründen sowie zur Anpassung an den Stand der Technik und die aktuellen Anforderungen des Arbeitsmarktes bleiben ausdrücklich vorbehalten, ohne dadurch den Charakter des Kurses und die Gesamtqualität seiner Inhalte zu beeinträchtigen.

Tech Stacks

Design Foundations & Ethics

- Design-Grundlagen & Ethik
- User Centered Design (UCD)
- Design Thinking
- Design Process
- Agile Methodik
- Double Diamond
- UX UI Usability
- Ethisches Design & Nachhaltigkeit
- Dark Patterns
- Inklusives Design
- WCAG & W3C Guidelines

Strategische Forschung & Discovery

- User Research & Datensynthese
- Competitor Audits
- Problem Framing & HMW Statements
- Requirements Management & Engineering
- Dokumentation & Databasing

User Experience Design

- Informationsarchitektur
- Card Sorting
- User Personas
- User Flows & User Stories
- User Journeys
- UX Laws
- UX Storytelling
- UX Writing
- Heuristische Evaluation
- Usability Testing

User Interface Design

- Visuelle Hierarchie & Gewichtung
- Farbenlehre
- Typografie
- Ikonografie
- Grids & Layouts
- Gestaltungsprinzipien
- Responsive Design
- Micro-interactions
- High-Fidelity Prototyping

Design-Systeme & Skalierbarkeit

- Design-Prinzipien
- Elemente eines Design-Systems
- Gestaltung eines Design-Systems
- Component-based Thinking
- Component Libraries

Zusammenarbeit von Design & Development

- Basics Zusammenarbeit mit Web-Developern
- Development Handoff

KI-Integration & technische Zusammenarbeit

- KI-Grundlagen
- Prompt Design
- FigJam AI
- KI-Risiken & Risikominimierung
- AI Research Brain Entwicklung
- ChatGPT

Tooling & Workflow

- Figma
- FigJam
- Excalidraw
- Notion
- Discord
- Maze
- File Hygiene

Professional Readiness

- Zeit- & Stressmanagement
- Projekt-Workflows
- Portfolio-Entwicklung
- Fallstudien
- Peer-gestützte Review-Methoden
- Soft Skills
- Präsentationskompetenz

Entwicklung von Soft Skills

Detailgenauigkeit Resilienz

Stakeholder-Management

Kommunikation Storytelling

Recherchefähigkeiten

Problemlösung Teamwork

Eigenverantwortung

Kreativität Anpassungsfähigkeit

Analytisches Denken

Zeitmanagement Neugier

Praxisprojekt

Umsetzung des erworbenen Wissens in einem realen Szenario.

Unterstützte Jobsuche

Unser vierköpfiges Karriere-Team leitet aktiv das „Career-Compass“-Programm, das bei der Jobsuche schult und unterstützt; zudem organisieren wir regelmäßig Masterclasses und Veranstaltungen mit Branchenexperten.

UX/UI Design & AI – der Jobmotor ab 2026

Warum jetzt der ideale Zeitpunkt für eine Weiterbildung ist

1 Warum ist UX/UI-Design ein wichtiges Marktsegment?

Trotz des Marktwandels bleibt UX/UI stark gefragt. Eine Figma-Umfrage 2026 zeigt: 82 % der Design-Leads melden stabile oder steigende Einstellungen, mit deutlichem Wachstum bei spezialisierten Rollen.

Alein in Deutschland sind Hunderte aktive UX- und Product-Designer-Stellen ausgeschrieben. Um wettbewerbsfähig zu bleiben, müssen sie UX-Grundlagen mit KI-Kompetenz und Produktdenken verbinden.

2 Warum suchen Unternehmen nach UX/UI-Experten?

1. Hohe Nachfrage: 70 % der Unternehmen stellen 2026 ein, Senior- und Generalistenrollen sind am gefragtesten (NNGroup, UX Design Institute).

2. Der "AI-Augmented"-Vorteil: Unser 17-wöchiges Curriculum kombiniert UX-Grundlagen, Produktdenken und KI-Kompetenz zu einem stark gefragten Profil.

3. Regulatorische Vorgaben: Der European Accessibility Act (2025) und EU AI Act (2026) verlangen UX-Aufsicht – gefragt sind vielseitige Designer mit starken Portfolios statt Spezialisten.

3 Marktwachstum (Stellenanzeigen in Deutschland)

Rolle	Job Postings DE	Avg Salary
UX Designer	~401	€46,500–€67,420
UI/UX Designer	~250–300	€45,900–€61,250
Product Designer (UX/UI)	~208	€51,775–€69,250
UX Researcher	~36	€52,875–€71,000
AI UX / Conversational Designer	~50–80	€60,000–€85,000 (est.)

Warum unser Design OS: AI Workflows for UXUI Designers-Programm unverzichtbar ist

Seit Februar 2025 müssen deutsche Unternehmen laut EU AI Act sicherstellen, dass Mitarbeitende im Umgang mit KI nachweisbare Kompetenzen besitzen. Unser Programm vermittelt strukturierte, nachweisbare KI-Design-Skills, die das von Tag eins erfüllen.

90 % der Designer experimentieren mit KI, aber nur 10 % haben sie vollständig in ihren Workflow integriert. Unser sechswöchiges Programm schließt diese Lücke: von KI-Grundlagen und Prompt Engineering bis zum Aufbau eines persönlichen KI-gestützten Design-OS und einem nutzergetesteten Produkt mit portfolio-reifer Case Study. Absolventen verlassen das Programm mit praktischer KI-Expertise und einem Tool für die gesamte Karriere.

Erfahrene UX Designer in Deutschland verdienen im Schnitt 67.122 € – deutlich mehr als der Einstiegsdurchschnitt von 43.500 €. KI-Spezialisierung ist der klarste Weg zu dieser Prämie. Unser Programm ist AZAV-zertifiziert und über den Bildungsgutschein förderbar – der Karriereschritt ist damit finanziell zugänglich.

Quellen & Referenzen

[UX Job Market Report 2026](#)
[State of UX 2026 – Nielsen Norman Group](#)
[Glassdoor UX Designer Germany](#)
[Glassdoor UI/UX Designer Germany](#)
[Glassdoor UX Researcher Germany](#)
[European Accessibility Act](#)
[Live market data – LinkedIn Germany](#)